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Ruusut ja risut

• Etänlähetys toimi hyvin ja anatomiaa näytettiin hyvin! 
• Ehkä voisi vieläkin tarkemmin selostaa ”for dummies” 

tyylisesti, sillä kokemattomiakin on joukossa (esim minä). 
• Hyvät luennot alustuksena toimivat hyvin.
• Mukava päivä ja keskusteluakin heräsi. 
• Hyvä aihe, tmp joka tulisi hallita vaikka on harvinainen.
• Hyvin järjestetty presymposium 👍🏻

• Onnistuneet liveleikkaukset 
• Leikkauksien kuvaaminen onnistui todella hyvin ex tempore 

-järjestelyin, mutta olisi sen voinut toki etukäteen 
testatakin!



Ehdotuksia presymposiumin aiheiksi

• Voisiko kansallisia ohjeistuksia BMI-rajoista, 
tupakoinnista yms muista linjauksista pohtia?

• Gynekologinen kirurgia resurssien valossa kiristyvässä 
taloustilanteessa…?

• Lantionpohjan toiminta, mm. synnytystenjälkeinen 
fysioterapeuttien hoito laskeumaongelmien 
ehkäisyssä/endometrioosissa/kiputiloissa/virtsankarkai
lussa.. olisiko tässä mahdollisuus vaikuttavaan 
ennaltaehkäisyyn? Kts. Edellinen 

• Laskeumakirurgian tulevaisuus ilman verkkoja? 
Huolestuttava trendi
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KYSTYKS

Aiotko osallistua uudelleen GKS-päiville



Mikä asia/luento jäi erityisesti mieleen
• Hauras potilas ja... 

• Gaby Moawad ja superhieno leikkaus 

• Pe live  ja Dimitrios Skordas ! 

• Hermoja säästävä kirurgia lantionpohjassa - kaikki tähän kokonaisuuteen liittyvä. 

• Fingog päivityksen tuomat haasteet, kun tuumoreiden genetiikkaa tutkitaan ja hoito tehdään kasvainkudoksen geeniperimän mukaan: 
uusia kalliiden lääkkeiden käyttöönoton haasteet rahasta päättäville ja kliinikoille merkittävyyden miettimisessä . 

• Livekirurgia, kiinnostavaa nähdä eri tekniikoita. 

• endometrioosikirurgian vinkit 

• Tiiviit tutkimusesittelyt ja luento neuropelveologiasta. Lyhyemmät 15min puheenvuorot meneillään olevista tutkimuksista oli 
erinomainen lisä muihin luentoihin.

• Erityisen mielenkiintoinen oli LT Susanna Niemeläisen luento hauraan potilaan hoidosta.

• Endometrioosia koskevat luennot oli tällä kertaa, mistä minä hyödyin erityisesti 

• Endometrioomien hoito, endometrioosi tulevaisuudessa -luento, neuroanatomia -luento olivat kaikki erinomaisen hyviä.

• Presymppa oli myös mieluinen!
Endometrioominen nykyhoito

• Hauras potilas ja leikkaushoidon rajaus 

• Gynekologiset syövät, uusi kelpohoitosuositus  

• Nervus hypogastrikuksen anatomia. 

• Vanhuksen gerastenian kuvat ja liikennevalot leikkaukseen 

• Onkologia kokonaisuus erittäin hyvä.

• Gabyn luento ja leikkaus toki aivan huiput 

• Krooninen lantiopohjan kipu 

• Tutkimustulokset mielenkiintoisia. 

• Adenomyoosiluoento ja muut ns. perustason aihepiirit. 

• Robottisimulaattori, robottilivekirurgia

• Iltajuhlan imitaatioshow sekä pontuksen letkautukset/vitsailut avokohdunpoistossa. 

• Endometrioosin ultraääniluento oli aivan loistava: vaikka meni yliajalle niin videot uä:n toteutuksesta oli huippu - hienoa nähdä uä:n
käyttöä osaajan käsissä.



Ruusuja ja risuja
• Kiitos!

• It was as good as I expected! 

• Iltajuhla oli erityisen kiva (jälleen)  

• Koulutuspaikalle helppo tulla . 

• Kiitos kovasti hyvistä koulutuspäivistä - lounaan syöminen olisi miellyttävämpää istumapaikoilla. 

• Kiinnostavat luentoaiheet 

• Keskustelua luentojen välissä tulisi olla enemmän. 

• Päivät olivat erittäin mielenkiintoiset - etenkin syöpäpäivä ja live-leikkaus. 

• Mahtavaa, kun oli niin ansioituneita luennoitsijoida🌹 . 

• Kiitos hyvästä järjestyksestä! 

• Endometrioosipesäkkeidenpoistolive-esitys oli liian pitkä, sitä olisi etukäteen voitu kuvata ja editoida lyhyemmäksi ja 
leikkaaja olisi myös voinut olla seuraamassa ja kertomassa leikkauksesta. 

• On hyvä tavata tavaroiden ja tuotteiden toimittajia samassa paikassa monta. 

• Puheenjohtajille tarkkuutta jotta pyydetyt puheenvuorot jakaantuisivat tasaisemmin, osa ei käden nostosta huolimatta 
saanut puheenvuoroa ja toisille näytti puheenvuoro löytyvän aina. 

• Pe ip kahvitauko on kovin lyhyt kahville ja näyttelyyn tutustumiselle. 

• Hyvä ruoka ja hyvin jäsennelty ohjelma - pääosin hyvät luennot, osa tutkimusluentojen aiheista ei ollut kovin 
mielenkiintoisia/hyödyllisiä

• tarjoiluissa vegaanivaihtoehtojen osalta puutteita (esim. to aamupalalla vain hedelmiä) 

• Olin pettynyt allergiaruokavalioihin koska ei ollut varattu varsinaisesti eri ruokia kala-allergiselle ainoastaan vegaaniruokaa.

• Kiitos näyttelystä ja ruokailujärjestelyistä. 

• Monipuoliset, hyvät luennot. Tuntui, että oli jokaiselle jotakin. Oli myös kiva kuulla menossa olevista tutkimusprojekteista.

• Ei risuja. 

• Huippukoulutuspäivät! Kaikki livejutut toimi todellakin moitteetta ja kuva avokirurgiassakin oli tarkka ja näkyvyys 
erinomainen. 

• Poikkeuksellisen hyvin järjestetyt koulutuspäivät ja iltajuhlat, tulen toivottavasti toistekin.



Edotuksia seuraavien koulutuspäivien 
aiheiksi

• Pediatric and adolescent gynecology, ovarian cysts, torsions, operation technics, Myllerian duct anomalies
- rare cases

• Leikkauskoulutus

• Vulvakirurgia

• Tyrät ja niihin suhtautuminen gyn. kirurgian yhteydessä

• Leikkauskomplikaatioiden hoito (erityisesti infektiot), milloin uusintaleikkaus?  Haavainfektioiden hoito

• Kohtuanomalian kirurginen hoito

• Uä hands on (presymp) 

• Pitäisikö erikoistuville ensin opettaa laparotomia ja sitten vasta sectio? 

• Mikä on gyn kirurgisten laaturekisterien tilanne Suomessa. Tarvitaanko aina tutkimuprojekti, että saadaan 
valtakunnallista tilastoa vai voisiko valtakunnallisen gynkirugian hoidon tilaa seurata muuten? .

• Laskeumakirurgia tutkimusten esittelyä kannattaa mielestäni jatkaa (nuoret tutkijat)

• Perioperatiivinen hoito, Eras-käytännöt

• PCOS 

• Laskeumat meillä ja muualla. VH vs. Manchester. Polypropyleeniverkkojen vaihtoehdot.. 



• Kustannustehokkuus ja laatu gynekologisessa kirurgiassa
• Lisää syöpä-aiheita. 
• Ehkä lisää ulkosynnyttimien kirurgiasta
• Inkontinenssi
• Laskeuma-asioita.  
• Missä mennään Suomessa gynekologisessa benignissä ja onkol

kirurgiassa? Mitä tmp tehdään missäkin sairaalassa ja kuinka paljon? Ei 
vain yo-sairaaloita koskien vaan myös isoimmat keskussairaalat mukaan. Ja 
toimenpiteden yksityiskohdat, langat, yms miellellään myös näkyväksi. 

• Uusi urogyn/benignin kir koulutusohjelma mikä se on ja miten se on 
suunniteltu toteutettavaksi valtakunnallisesti?

• Olisi kiva jos hoitajille järjestettäisiin oma esim iltapäivä-sessio, koska 
meillä olisi varmasti pajon puhuttavaa ja opittavaa toisiltamme


